
Projekt Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
 
z dnia  20 czerwca 2024 r. 
sporządzony przez insp. ds. obsługi biura rady 
 
 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY PRZYTOCZNA 

z dnia .................... 2024 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej  przejęcia drogi powiatowej nr 1324F 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 i art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. 
Dz. U. z 2024 r. poz. 609) w związku z art. 9 ust. 2 i art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach 
(t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 870) uchwala się, co następuje: 

§ 1. Po rozpatrzeniu petycji wniesionej do Rady Gminy Przytoczna w dniu 13 maja 2024 r. w sprawie 
przejęcia drogi powiatowej nr 1324F  postanawia się nie uwzględnić petycji z przyczyn wskazanych 
w uzasadnieniu do niniejszej uchwały. 

§ 2. Upoważnia się Przewodniczącego Rady Gminy Przytoczna do zawiadomienia wnoszącego petycję 
o sposobie jej załatwienia. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Mirosław Romanowski 
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Uzasadnienie 

Komisja Skarg, Wnioskówq i Petycji zapoznała się z petycją skierowaną w dniu 13.05 2024 r. do Rady 
Gminy Przytoczna przez mieszkańców sołectwa Gaj-Poręba w sprawie przejęcia drogi powiatowej nr 1324F. 
Petycję skierowano w dniu 17.05.2024 r. do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji dokonała analizy ww. petycji w dniu 11.06.2024 r. stwierdzając, że 
petycja nie zawiera zgody na ujawnienie na stronie internetowej i BIP urzędu danych osobowych podmiotu 
wnoszącego petycję, dokonano zatem anonimizacji danych. Komisja stwierdziła, że forma wniesienia i treść 
wyczerpują znamiona petycji określone w art. 4 ustawy o petycjach, a Rada Gminy Przytoczna jest organem 
właściwym do jej rozpatrzenia. 

Przedmiotem petycji jest wniosek mieszkańców sołectwa Gaj-Poręba, podpisany przez 25 mieszkańców oraz 
przez sołtysa i członka rady sołeckiej, o przeprowadzenie niezwłocznego przejęcia drogi powiatowej  przez 
gminę Przytoczna. Wnioskodawcy podkreślają, że ich wieloletnie prośby były ignorowane przez wszystkich 
starostów, a nawierzchnia drogi na odcinku Gaj-Dębówko jest w stanie bardzo złym. Zarzuty mieszkańców 
skierowane są w kierunku Powiatu Międzyrzeckiego. Mieszkańcy podkreślają, że chociaż Powiat Międzyrzecki 
jest odpowiedzialny za utrzymanie i stan techniczny tej drogi nie dba o to, a na zgłoszenia odpowiada 
wymijająco. 

Komisja rozpatrzyła petycję negatywnie uznając, że gmina Przytoczna ma dużo dróg gminnych do 
utrzymania i przejęcie wnioskowanej drogi od Powiatu Międzyrzeckiego będzie kolejnym obciążeniem 
gminnym. Gmina nie może wyręczać powiatu w realizacji zadań, może natomiast partycypować w kosztach 
naprawy, remontu, modernizacji. Komisja podkreślił, że z uwagi na bardzo silną reprezentację radnych z terenu 
gminy Przytoczna w Powiecie Międzyrzeckim uda się w końcu rozwiązać problem mieszkańców sołectwa Gaj-
Poręba. 

W związku z powyższym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje Radzie Gminy Przytoczna, by 
nie uwzględnić petycji w sprawie przejęcia drogi powiatowej nr 1324F. 
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